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Pełny zapis przebiegu posiedzenia 

Komisji Zdrowia (nr 173)
26 maja 2022 r.
Komisja Zdrowia, obradująca pod przewodnictwem posła Tomasza Latosa (PiS), 
przewodniczącego Komisji, rozpatrzyła: 

– poprawki zgłoszone w czasie drugiego czytania do projektu ustawy 
o zmianie ustawy o sposobie ustalania najniższego wynagrodzenia zasad-
niczego niektórych pracowników zatrudnionych w podmiotach leczniczych 
oraz niektórych innych ustaw (druki nr 2268 i 2291).

W posiedzeniu  udział  wzięli: Piotr Bromber  podsekretarz  stanu w Ministerstwie  Zdrowia wraz 
ze współpracownikami, Roman Topór-Mądry prezes Agencji Oceny Technologii Medycznych i Tary-
fikacji, Mariusz Ciszkowski radca prawny w Biurze Prawnym Naczelnej Izby Aptekarskiej, Krystian 
Krasowski prezes Ogólnopolskiego Międzyzakładowego Związku Zawodowego Personelu Pomocni-
czego w Ochronie Zdrowia, Zofia Małas prezes Naczelnej Rady Pielęgniarek i Położnych oraz Kry-
styna Ptok Przewodnicząca Ogólnopolskiego Związku Zawodowego Pielęgniarek i Położnych. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Monika Korzewicz, Małgorzata Sie-
dlecka-Nowak, Jakub Stefański oraz Monika Żołnierowicz-Kasprzyk – z sekretariatu Komisji 
w Biurze Komisji Sejmowych; Radosław Iłowiecki oraz Urszula Sęk – legislatorzy z Biura Legisla-
cyjnego. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dzień dobry. Witam państwa bardzo serdecznie na kolejnym posiedzeniu Komisji Zdro-
wia. Witam bardzo serdecznie panie i panów posłów, witam pana ministra ze współpra-
cownikami oraz zaproszonych gości. Otwieram posiedzenie. Stwierdzam kworum. 
Szanowni państwo, porządek dzisiejszego posiedzenia obejmuje rozpatrzenie popra-

wek  zgłoszonych  w czasie  drugiego  czytania  do projektu  ustawy  o zmianie  ustawy 
o sposobie ustalania najniższego wynagrodzenia zasadniczego niektórych pracowników 
zatrudnionych w podmiotach leczniczych oraz niektórych innych ustaw, druki odpowied-
nio nr 2268 i 2291. Czy są uwagi do porządku dziennego? Nie widzę zgłoszeń. Stwier-
dzam zatem, że porządek dzienny został przyjęty. 
Szanowni państwo, tak jak do tej pory zawsze było w zwyczaju, będziemy głosować 

nad  poszczególnymi  poprawkami. Osoba,  która w imieniu  klubu  czy  koła  zgłaszała 
poprawkę, jeżeli chce, to ewentualnie ją krótko przedstawi, ewentualny głos za lub prze-
ciw poprawce, opinia Biura Legislacyjnego i rządu, i głosujemy. Czy są jakieś uwagi do tej 
propozycji? Nie widzę zgłoszeń. W takim razie przystępujemy do realizacji porządku 
dziennego. 
Na początek zapytam przedstawicieli Biura Legislacyjnego, jak będziemy głosować, 

czy poprawki ulegają ewentualnemu połączeniu. Bardzo proszę. 

Legislator z Biura Legislacyjnego Urszula Sęk: 
Proszę państwa, jest jedno połączenie – poprawka trzecia z jedenastą. One były zresztą 
tak poddane pod głosowanie na posiedzeniu Komisji, tylko wtedy ktoś inny je zgłaszał. 
One są ponowione przez klub – PSL, Konserwatyści, a KO to zgłaszała. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dobrze. A reszta osobno. Okej. Dziękuję bardzo. Przechodzimy zatem do procedowania. 
Pierwsza poprawka. To poprawka Lewicy. Czy ktoś z państwa chce ją przedstawić? 

W takim razie, jeżeli nie, to opinia Biura Legislacyjnego. Poprawka nr 1. 
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Legislator Urszula Sęk: 
Nie mamy uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
No to proszę to powiedzieć. Stanowisko rządu. 

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Zdrowia Piotr Bromber: 
Negatywne. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Głosujemy. Czy ktoś nie ma karty do głosowania? Wszyscy mają. Głosujemy. Kto jest 
za przyjęciem poprawki? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Głosowało 31 posłów: za 15, przeciw 16. Poprawka uzyskała negatywną opinię Komisji. 
Poprawka nr 2, Klubu Parlamentarnego Koalicja Polska, bardzo proszę. Czy ktoś chce 

przedstawiać? Nie widzę zgłoszeń. Stanowisko Biura Legislacyjnego. 

Legislator Urszula Sęk: 
Nie mamy uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Piotr Bromber: 
Negatywnie. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Głosujemy. Kto jest za przyjęciem poprawki? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Głosowało 30 posłów: za 15, przeciw 15, nikt się nie wstrzymał. Poprawka nie uzy-

skała pozytywnej rekomendacji Komisji. 
Poprawka nr 3, która łączy się z poprawką nr 11. Czy tak, pani mecenas? Czy są uwagi, 

pani mecenas? 

Legislator Urszula Sęk: 
Nie mamy uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Czy jest ktoś, kto chce przedstawić te poprawki? Nie widzę zgłoszeń. Stanowisko rządu. 

Podsekretarz stanu w MZ Piotr Bromber: 
Negatywne. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Głosujemy nad poprawkami. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Głosowało 31 posłów: za 15, przeciw 16, nikt się nie wstrzymał. Poprawki nie uzy-

skały pozytywnej rekomendacji Komisji. 
Poprawka nr 4, również Koalicja Polska, bardzo proszę. Czy ktoś chce ją przedsta-

wiać? Nie widzę zgłoszeń. Stanowisko Biura Legislacyjnego. 

Legislator Urszula Sęk: 
Nie mamy uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Piotr Bromber: 
Negatywnie. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Głosujemy. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Głosowało 31 posłów: za 15, przeciw 16. Poprawka nie uzyskała pozytywnej reko-

mendacji Komisji. 
Poprawka  nr  5,  Koła  Parlamentarnego  Polska2050.  Czy  ktoś  chce  przedstawiać 

poprawkę? Nie widzę zgłoszeń. Stanowisko Biura Legislacyjnego. 
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Legislator Urszula Sęk: 
Nie mamy uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Piotr Bromber: 
Negatywnie. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Głosujemy. Kto jest za przyjęciem poprawki? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Głosowało 29 posłów: za 14, przeciw 15, nikt się nie wstrzymał. Poprawka nie uzy-

skała pozytywnej rekomendacji Komisji. Proponuję, żeby może było mniej zdjęć a więcej 
skupienia na głosowaniu, bo jak widzę nie głosowały dwie czy trzy osoby będące na sali. 
Przechodzimy do kolejnej poprawki. Poprawka nr 6, Klubu Parlamentarnego Lewica. 

Czy ktoś chce przedstawić poprawkę? Nie widzę zgłoszeń. Biuro Legislacyjne. 

Legislator Urszula Sęk: 
Nie mamy uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Piotr Bromber: 
Negatywnie. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Głosujemy. Kto jest za przyjęciem poprawki? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Głosowało  32  posłów:  za 15,  przeciw  17,  nikt  się  nie  wstrzymał.  Stwierdzam, 

że poprawka nie uzyskała pozytywnej rekomendacji Komisji. 
To była poprawka nr 6. Czy tak? Poprawka nr 7. Klub Parlamentarny Lewica. Czy 

ktoś chce przedstawić poprawkę? Nie widzę zgłoszeń. Opinia Biura Legislacyjnego. 

Legislator Urszula Sęk: 
Bez uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Piotr Bromber: 
Negatywna. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Głosujemy. Kto jest za przyjęciem poprawki? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Głosowało 31 posłów: za 14, przeciw 17, nikt się nie wstrzymał. Poprawka nie uzy-

skała pozytywnej rekomendacji Komisji. 
Teraz poprawka nr 8, Klub Parlamentarny Koalicja Obywatelska. Czy ktoś  chce 

przedstawiać poprawkę? Pani poseł Gelert, proszę. 

Poseł Elżbieta Gelert (KO): 
Miałabym bardzo wielką uwagę, ażeby państwo pochylili się może nad tą poprawką, 
bo ona była zgłaszana na poprzednim posiedzeniu Komisji Zdrowia. Chodzi o techni-
ków farmaceutycznych. To co ja mówiłam – tak naprawdę nie ma różnicy między tech-
nikami farmaceutycznymi a technikami elektroradiologii, tak więc bym poprosiła... Oni 
wcześniej nie byli nazwani po prostu. Tak więc oni wypadają z tej grupy, są grupę niżej, 
a techników  farmaceutycznych naprawdę  jest bardzo mało. Może więc państwo  jed-
nak zastanowilibyście się, łącznie z panem ministrem oczywiście... Co prawda nie było 
tu nikogo, kto by serdecznie państwu podziękował za to, no ale może akurat państwo 
sami bez podziękowania zechcielibyście pochylić się nad tym zawodem. Dziękuję. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję pani poseł za wypowiedź. Bardzo proszę, opinia Biura Legislacyjnego. 
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Legislator Urszula Sęk: 
Nie zgłaszamy uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Piotr Bromber: 
Negatywna, ale ja bym chciał kilka słów, żeby pani poseł nie czuła, że to tak zbywamy... 
Sytuacja prawna technika farmaceutycznego różni się  jednak zasadniczo od sytuacji 
prawnej  techników elektroradiologii. Technicy elektroradiologii kształcą się obecnie 
na trzech poziomach w związku z nabywaniem kwalifikacji do wykonywania zawodu, 
natomiast  technicy  farmaceuci kształcą się wyłącznie na poziomie średnim. Dlatego 
też... Ale czy mogę, bo ja czuję się w obowiązku wyjaśnić pani poseł? Przeszeregowa-
nie techników radiologii wynika więc z faktu uzyskiwania przez te osoby wykształcenia 
na poziomie wyższym niż na poziomie szkół licealnych. Tak więc jest istotna różnica 
pomiędzy tymi dwoma zawodami. To tak gwoli wyjaśnienia. Dziękuję bardzo. 

Poseł Elżbieta Gelert (KO): 
Panie przewodniczący, dosłownie jedną chwilę...

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję bardzo...

Poseł Elżbieta Gelert (KO): 
..., bo oczywiście pan przedstawił fakty, tylko dlaczego w związku z tym nie ma możliwo-
ści kształcenia technika farmaceutycznego. To już nie jest ich wina. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
To znaczy, jest możliwość kształcenia...

Poseł Elżbieta Gelert (KO): 
No pięcioletniego. To technik elektrofizjologii też może...

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dobrze. Przechodzimy do głosowania w takim razie. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto 
się wstrzymał? 
Głosowało 32 posłów: za 15, przeciw 17, nikt się nie wstrzymał. Poprawka nie uzy-

skała pozytywnej rekomendacji Komisji. 
Poprawka nr 9, Klub Parlamentarny Prawo i Sprawiedliwość. Bardzo proszę, pan 

przewodniczący Piecha. 

Poseł Bolesław Piecha (PiS): 
To jest poprawka, która wychodzi naprzeciw pewnym doprecyzowaniom, wątpliwościom, 
które pojawiły się w czasie dyskusji podczas pierwszego czytania pomiędzy Biurem Legi-
slacyjnym a posłami. Chodziło o coś,  co nazywa się „zatwierdzeniem rekomendacji”, 
a nie tworzeniem różnego rodzaju dziwnych związków, gdzie do rekomendacji można 
by było się odwoływać itd. Sytuacja jest jasna... To nie ma znaczenia dla pacjenta, ponie-
waż pewne przepisy, pani poseł, nie mają znaczenia dla pacjenta. Chodzi o porządek 
prawny. Jeżeli jest rekomendacja to minister może ją zatwierdzić albo nie zatwierdzić, 
natomiast nie może poprawiać rekomendacji...

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Cała ta ustawa jest o pracownikach, a nie o pacjentach, żeby sprawa była jasna. Chyba 
że pracownik jest pacjentem albo pacjent jest pracownikiem. Bardzo proszę, opinia Biura 
Legislacyjnego. 

Legislator Urszula Sęk: 
Biuro Legislacyjne, ponieważ zgłaszało tę wątpliwość, i to jest na kanwie tej naszej wąt-
pliwości, popiera tę poprawkę. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Stanowisko rządu. 
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Podsekretarz stanu w MZ Piotr Bromber: 
Akceptujemy. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Głosujemy. Kto jest za przyjęciem poprawki? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Głosowało 32 posłów: za 32, nikt nie był przeciw, nikt się nie wstrzymał. Poprawka 

uzyskała pozytywną rekomendację Komisji. 
Poprawka nr 10, Koło Parlamentarne Polska 2050. Bardzo proszę, pan poseł Mak-

symowicz. 

Poseł Wojciech Maksymowicz (Polska2050): 
Panie przewodniczący, panie ministrze, Wysoka Komisjo, ta poprawka stwarza szansę rato-
wania sytuacji finansowania służby zdrowia już w bieżącym roku. Jeżeli dalej będziemy brnęli 
w utrzymaniu ustawy mówiącej o tych 7% w odniesieniu do dwóch lat wstecz, to księgowo 
będzie to pięknie wyglądało, natomiast dojdzie do zahamowania wzrostu i prawdopodobnie 
cofnięcia, zmniejszenia wielkości nakładów wobec narastającej inflacji. Dlatego proponujemy 
zapis, który jest analogiczny do tego, który przyjęliśmy w ustawie o obronie Ojczyny. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję bardzo. Stanowisko Biura Legislacyjnego. 

Legislator Urszula Sęk: 
Nie mamy uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Piotr Bromber: 
Negatywne. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Głosujemy. Kto jest za przyjęciem poprawki? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Głosowało 33 posłów: za 16, przeciw 17, nikt się nie wstrzymał. Poprawka nie uzy-

skała pozytywnej rekomendacji Komisji. 
Poprawka  jedenasta  została  rozpatrzona.  Poprawka  nr  12. Klub  Parlamentarny 

Koalicja Polska. Czy ktoś chce  ją przedstawiać? Nie widzę zgłoszeń. Proszę o opinię 
Biura Legislacyjnego. 

Legislator Urszula Sęk: 
Nie mamy uwag. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Rząd. 

Podsekretarz stanu w MZ Piotr Bromber: 
Negatywnie. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Głosujemy. Kto jest za przyjęciem poprawki? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Głosowało 33 posłów: za 16, przeciw 17, nikt się nie wstrzymał. Poprawka nie uzy-

skała pozytywnej rekomendacji Komisji. 
Pozostaje nam jeszcze wybór posła sprawozdawcy. Bardzo proszę, pan przewodni-

czący Piecha. 

Poseł Bolesław Piecha (PiS): 
Chciałbym ponownie zgłosić pana przewodniczącego na sprawozdawcę w ramach kon-
tynuacji rozpatrywania tej ustawy. 

Przewodniczący poseł Tomasz Latos (PiS): 
Dziękuję. Wyrażam zgodę. Czy są inne kandydatury? Nie widzę zgłoszeń. Czy ktoś jest 
przeciwny, abym dalej był sprawozdawcą Komisji? Nie widzę zgłoszeń. Dziękuję. Zosta-
łem sprawozdawcą Komisji. 
Zamykam posiedzenie.


